
 

 

PROTOKÓŁ NR LXI/2023 

z sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 27 lipca 2023 r. 

 

W sesji wzięli udział: 

• 12 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

• Zastępca Wójta Gminy – Karol Żukowski 

• Sekretarz Gminy – Agnieszka Żukowska 

• Skarbnik Gminy – Renata Protasewicz 

• Radca prawny – Robert Krupa 

Radni nieobecni: Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Gminie Dębnica Kaszubska. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie skargi na uchwałę nr XXXVIII/271/2021 Rady Gminy Dębnica 

Kaszubska z dnia 25 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet 

dla radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie skargi na uchwałę nr XXXVIII/272/2021 Rady Gminy Dębnica 

Kaszubska z dnia 25 listopada 2021 r. w sprawie zwrotu kosztów podróży służbowych dla 

radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości gruntowej - działki nr 567/6, położonej w Dębnicy Kaszubskiej do gminnego 

zasobu nieruchomości. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XLIX/365/2022 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

w prawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr LI/381/2022 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

w sprawie poboru podatku rolnego, podatku leśnego oraz podatku od nieruchomości w drodze 

inkasa oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 



 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

11. Zamknięcie sesji. 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Gminie Dębnica Kaszubska. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie skargi na uchwałę nr XXXVIII/271/2021 Rady Gminy Dębnica 

Kaszubska z dnia 25 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet 

dla radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie skargi na uchwałę nr XXXVIII/272/2021 Rady Gminy Dębnica 

Kaszubska z dnia 25 listopada 2021 r. w sprawie zwrotu kosztów podróży służbowych dla 

radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości gruntowej - działki nr 567/6, położonej w Dębnicy Kaszubskiej do gminnego 

zasobu nieruchomości. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XLIX/365/2022 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr LI/381/2022 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

w sprawie poboru podatku rolnego, podatku leśnego oraz podatku od nieruchomości w drodze 

inkasa oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska 

na lata 2023-2035. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

13. Zamknięcie sesji. 



 

 

Przebieg sesji: 

Ad. 1-2 

Sesja Rady Gminy Dębnica Kaszubska została otwarta przez Przewodniczącego Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska Ireneusza Ziółkowskiego, rozpoczęła się o godzinie 13:09 w sali konferencyjnej 

im. Jadwigi Karaś w Urzędzie Gminy Dębnica Kaszubska. Na podstawie listy obecności stwierdzono 

nieobecność trzech radnych oraz stwierdzono prawomocność obrad. Poinformowano, że sesja 

została zwołana na wniosek Wójta Gminy Dębnica Kaszubska.  

Ad. 3 

Złożono 2 wnioski o zmianę porządku obrad: 

1) Wniosek formalny o zmianę porządku obrad poprzez dodanie do porządku obrad jako punkt 
11 projektu uchwały w sprawie „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica 
Kaszubska na lata 2023-2035”, 

2) Wniosek formalny o zmianę porządku obrad poprzez dodanie do porządku obrad jako punkt 
12 projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Dębnica Kaszubska.  

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad pierwszym wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0 WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Przed przystąpieniem do głosowania Wójt Gminy Iwona Warkocka, jako wnioskodawca sesji, 
wyraziła zgodę na zmianę porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad drugim wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0 WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 



 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Następnie zarządzono głosowanie nad zatwierdzenie porządku obrad po dokonanych zmianach. 

W wyniku głosowania zmieniony porządek obrad został zatwierdzony. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0 WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad. 4 

Projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego w Gminie Dębnica Kaszubska, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że tworzenie Zespołu Interdyscyplinarnego 
należy do zadań własnych gminy. Nowelizacja ustawy wprowadziła zmiany, które należy uwzględnić. 
Zmiany dotyczą trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego w Gminie Dębnica Kaszubska. Uchwała jest z 2014 roku. Na tamten czas 
uchwała określała skład komisji, obecnie zapisy wskazują kto może wchodzić w skład komisji. 
Uchwała nie spowoduje skutków finansowych.  

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXI/467/2023 i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 5 

Projekt uchwały w sprawie skargi na uchwałę nr XXXVIII/271/2021 Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska z dnia 25 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla 
radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska, stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 



 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że obie uchwały dotyczą zapisu 
publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego. O przedstawienie szczegółów 
poprosił Sekretarz Gminy. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że w dniu 3 lipca 2023 r. wpłynęła skarga 
Prokuratora Rejonowego w Słupsku na uchwałę w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości 
diet dla radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska. Skargę złożono w związku z brakiem publikacji 
uchwały w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego. W 2019 roku Rada Gminy podejmując 
uchwałę określającą wysokość diety dla radnych zawarła zapis, że uchwała podlega publikacji 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego. Uchwała została opublikowana, jednak organ 
nadzoru jakim jest Wojewoda Pomorski przesłał zawiadomienie, w którym stwierdzono, że uchwała 
jest niezgodna z prawem, w związku z zapisem o publikacji. Uchwała została zmieniona. Teraz 
wpłynęła skarga Prokuratora Rejonowego w Słupsku, że uchwała powinna być publikowana. 
W zawiadomieniu od Wojewody powołano się na kilka wyroków sądów. Żaden przepis nie precyzuje 
jakie uchwały powinny być publikowane. Zasadne jest utrzymanie obecnie obowiązującej uchwały.  

Radny Marcin Olech zapytał co by się stało jakby obecna uchwała została opublikowana? 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że już raz opublikowano uchwałę i organ 
nadzoru stwierdził, że nie jest to uchwała podlegająca publikacji. Organem nadzoru jest Wojewoda 
i do Jego wytycznych należy się stosować. Inny organ uważa inaczej i skargę należy przekazać do 
sądu. Rozstrzygnięcie nie jest znane. Urząd stoi na stanowisku, że powinno być się konsekwentnym. 
Obecnie w całym powiecie badane są te uchwały. 

Radca prawny Robert Krupa zauważył, że podjęcie uchwały z zapisem, że uchwała podlega publikacji 
nic nie da, gdyż skarga została złożona. Sąd orzeka o nieważności z mocą wstecz, od momentu 
podjęcia. Pierwsza podjęta uchwała została opublikowana, nadzór zwrócił uwagę, że nie podlega 
publikacji, a to nadzór wydaje zarządcze decyzje, i gdyby rada tego nie zmieniła, oni uchylili by tę 
uchwałę. Poprawiono uchwałę. W ostatnim czasie wydano wyrok Naczelnego Sądu 
Administracyjnego, że uchwała ta stanowi akt prawa miejscowego. Stąd skargi Prokuratora. Sąd 
uważa, że każdy z mieszkańców może zostać radnym, a więc jest skierowana do nieograniczonej 
ilości osób. W ocenie radcy uchwała nie jest aktem prawa miejscowego, gdyż dotyczy radnych, a więc 
już konkretnie wybranych osób. Istnieje ryzyko, że uchwała zostanie uchylona. Jednakże w tym 
przypadku nie było innego wyjścia jak działać zgodnie z prawem i postanowieniem nadzoru. 
W ocenie radcy nie ma winy po stronie rady czy gminy. Postępowano zgodnie z wytycznymi nadzoru. 

Radny Piotr Paczesny poprosił o wyświetlenie pisma z nadzoru o braku konieczności publikacji 
uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zapytał jakie konsekwencje dla rady zrodzi ta 
uchwała. 

Radca prawny Robert Krupa poinformował, że w przypadku stwierdzenia nieważności uchwały 
zostanie ona uchylona od początku jej podjęcia. Wszystkie wypłacone diety i należności byłby 
wydane jakby bez uchwały. Na pewno zostanie podjęta uchwała poprawiająca stan prawny. 

Pismo z Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego zostało wyświetlone radnym. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski dodał, że kolejna uchwała również dotyczy 
odpowiedzi na skargę Prokuratora. 



 

 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że w przypadku drugiej uchwały Rada nie 
podejmowała wcześniej takiej uchwały. Zastosowano się do wytycznych z nadzoru przy dietach i nie 
zawarto zapisów o konieczności publikacji uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem dalszych pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W godzinach 13:29 – 13:37 trwała przerwa w obradach spowodowana problemami technicznymi. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXI/468/2023 i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie skargi na uchwałę nr XXXVIII/272/2021 Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska z dnia 25 listopada 2021 r. w sprawie zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych 
Rady Gminy Dębnica Kaszubska, stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały został omówiony 
przy okazji omawiana poprzedniego projektu. Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania 
do projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXI/469/2023 i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 



 

 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości gruntowej - działki nr 567/6, położonej w Dębnicy Kaszubskiej do gminnego zasobu 
nieruchomości, stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że jest to kolejny etap zagospodarowywania terenu 
pomiędzy urzędem a pocztą. Wszystkie koszty związane z nabyciem nieruchomości ponosił urząd, 
obecnie działka jest w użytkowaniu wieczystym. Otrzymano zgodę ze skarbu państwa na przekazanie 
tej nieruchomości, aby móc utworzyć jeden ciąg komunikacyjny na potrzeby mieszkańców. Cena 
według operatu została ustalona na około 20 tys. zł plus koszty notarialne.  

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem dalszych pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXI/470/2023 i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Ad. 8 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XLIX/365/2022 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze 
inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, stanowi załącznik 
nr 16 do protokołu. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że zarówno ta uchwała jak i kolejna dotyczą 

tego samego tematu tj. rezygnacji sołtysa z pełnienia tej funkcji i wyboru nowego. Zmiana uchwały 

umożliwi sołtysowi pobieranie opłat w drodze inkaso od mieszkańców. 

Radny Piotr Paczesny zapytał kiedy gmina zrezygnuje z inkasentów i przejdzie na tańszy system 

elektroniczny. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że dopóki na terenie gminy są tzw. „białe plamy” czyli 

brak zasięgu to nie jest możliwe zrezygnowanie z inkasentów. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz przypomniała, że uruchomiono indywidualne konta dla 

mieszkańców, na które należy dokonywać wpłat. 



 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem dalszych pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXI/471/2023 i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ad. 9 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr LI/381/2022 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
w sprawie poboru podatku rolnego, podatku leśnego oraz podatku od nieruchomości w drodze 
inkasa oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso, stanowi załącznik nr 19 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zauważył, że projekt uchwały został omówiony przy 
okazji poprzedniej uchwały i zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. 
W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXI/472/2023 i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, stanowi załącznik nr 22 do 
protokołu. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że przekazany projekt uchwały uległ zmianie ze 

względu na otrzymanie środków bądź informacji o środkach przeznaczonych do przekazania. 



 

 

Przedstawiła wszystkie zmiany jakie zaszły w stosunku do projektu uchwały poprzednio 

przekazanego radnym. 

Złożono wniosek formalny o zmianę treści projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2023 rok w zakresie przytoczonym podczas sesji. 

Radny Piotr Paczesny zapytał się jakie projekty będzie realizowało stowarzyszenie Królestwo Natury. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że Królestwo Natury będzie realizowało projekt 
zakupu wyposażenia do Regionalnej Izby Pamięci i doposażenie obiektów sportowych przy 
ul. Skarszewskiej. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka dodała, że najpierw stowarzyszenie musi wyłożyć środki na zadanie, 
aby móc otrzymać zwrot poniesionych kosztów. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad złożonym wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku głosowania wniosek formalny został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Leśniewski 
Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Kołacki Mateusz 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Zmieniona treść projektu uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w 
uchwały. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Leśniewski 
Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Kołacki Mateusz 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXI/473/2023 i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska 
na lata 2023-2035, stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 



 

 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że projekt uchwały zawiera wszystkie zmiany 

dokonane w budżecie oraz wprowadzono zakup autobusu z PFRON w roku 2024. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do 
projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Leśniewski 
Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Kołacki Mateusz 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXI/474/2023 i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Dębnica Kaszubska, stanowi 
załącznik nr 30 do protokołu. 

Radny Roman Cech Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił projekt uchwały 
i zapoznał radnych z uzasadnieniem do projektu uchwały. 

Radca Prawny Robert Krupa poinformował, że obowiązuje rozporządzenie Komisji Europejskiej 
o ochronie danych osobowych. W związku z obowiązkiem transmitowania nagrań prosi 
o nieujawnianie danych osobowych bądź informacji, dzięki którym łatwo będzie można rozpoznać 
osobę, o której jest mowa. Ujawnienie danych jest naruszeniem z reguły karanym. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zapytał się o wykorzystywanie funduszy 
przeznaczonych na remont drogi są wykorzystywane na coś innego. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że nie ma możliwości, pieniądze otrzymane na 
konkretny cel były wykorzystane z innym przeznaczeniem. Otrzymane środki wpisane są w budżecie 
pod odpowiednim paragrafem i nie ma możliwości, aby je przesunąć na inny cel, bez uzgodnienia 
z instytucją przekazującą te środki. Czasami bywało tak, w przypadki innych projektów, że środki 
zostały przesunięte, lecz zawsze po uzgodnieniu. W przypadku pieniędzy otrzymanych z Polskiego 
Ładu należałoby się zwrócić do BGK o możliwość zmiany przeznaczenia środków. Takiego celu nie 
ma. Wszystko toczy się zgodnie z planem. Wykonawca poprosił o wydłużenie terminu przygotowania 
projektu. Tak się czasami zdarza, z różnych względów. 

Radny Marcin Olech zapytał dlaczego gmina odeszła od rozdzielenia inwestycji na planowanie 
i realizację. Teraz idziemy w „zaprojektuj i wybuduj”. To stwarza kłopoty z dokumentacją. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że z uwagi na możliwość zaplanowania i rozliczenia 
dokumentacji projektowej w ramach przyznawanych środków gmina chętniej przystępuje do 
realizacji projektów. Bywało już tak, że przygotowano dokumentację na realizację jakiego zadania, 
które nie dochodziło do skutku, przez brak otrzymania dotacji itp. Jest to wygodna opcja. Często 



 

 

bywa tak, że na etapie starania się o środki finansowe musi być gotowa dokumentacja i takie 
projekty też są i czekają na realizację. Przy chęci realizacji rozbudowy sieci wodno-kanalizacyjnej 
Gogolewo-Gogolewko-Dobra-Maleniec wydano 350 tys. zł na dokumentację, ale nie otrzymano 
dofinansowania. Kiedy można koszt przygotowania inwestycji wrzucić w koszt realizacji inwestycji 
jest to bezpieczniejsze. 

Radny Piotr Paczesny poinformował, że udzielono merytorycznej odpowiedzi na skargę. Radny 
poprosił o przedstawienie szczegółów inwestycji i terminu realizacji inwestycji. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że wykonawca jest zanany i sprawdzony. Ma 
doświadczenie w realizacji tego typu inwestycji. Nie było żadnych problemów z dotrzymaniem 
terminów realizacji inwestycji. Jeżeli cała dokumentacja zostanie złożona droga zostanie 
zrealizowana bezzwłocznie. Realizacja inwestycji zakłada wymianę sieci wodociągowej, budowę 
chodników jednostronnych i oświetlenia drogowego. Od skrzyżowania z ul. Akacjową na Osiedlu 
Północ w Dębnicy Kaszubskiej do końca miejscowości zostanie wykonana droga z masy bitumicznej. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zapytał czy nie ma zagrożenia realizacji 
inwestycji. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że wykonawca poprosił o przedłużenie terminu 
realizacji projektu. Droga musi być skończona do końca czerwca 2024 roku. Po zatwierdzeniu 
projektu przystąpią do realizacji inwestycji. Do tej pory po otrzymaniu promesy nie zdarzyło się, aby 
środki zostały cofnięte. Realizacja inwestycji nie jest zagrożona. 

Mieszkanka poinformowała, że nie zgada się z wieloma aspektami. Nie wszystkie dzieci mają 
zapewniony transport do szkoły, szczególnie jak dojeżdżają do Słupska. Co do drogi te same 
informacje były przekazywane w zeszłym roku. Nie ma gwarancji wykonania drogi, zapewnienia 
w uchwale nie są gwarancją. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że są podpisane umowy, wykonawca 
ją realizuje. Są podpisane promesy. Co do transportu to gmina ma obowiązek zapewnienia 
transportu dzieci uczęszczających do szkół podstawowych.  

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że za tej kadencji Skarszów Górny został włączony do 
sieci publicznego transportu PKS. Gmina dopłaca do połączeń i współfinansuje je z powiatem. Gmina 
ze swoich obowiązków zapewnienia transportu do szkół się wywiązuje. Mieszkańcy Skarszowa mają 
połączenia komunikacyjne. 

Radny Piotr Paczesny zaproponował wgląd w dokumentację potwierdzającą przekazanie środków na 
realizację inwestycji. Perspektywa budowy drogi w ciągu roku wygląda obiecująco. Niektóre drogi 
w Dębnicy Kaszubskiej są w gorszym stanie. 

Mieszkaniec zapytał dlaczego zastały nadane nazwy ulic na drogach polnych. Zapytał się także po co 
stawiać betonowe kosze. Zezwolono na przejazd ciężkiego sprzętu drogą w miejscowości, co 
przyczyniło się do zniszczenia drogi. Skarszów nie jest wsią popegeerowską, to są grunty 
popegeerowskie. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że podczas realizacji projektu 
przekazania laptopów określał jako wsie popegeerowskie. 



 

 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że rolnik ma prawo dojechać do swoich gruntów, nie 
można mu tego zabronić. Droga tzw. „betonka” ma już swoje lata i tak uległaby zniszczeniu. Kosze 
betonowe są nie do ruszenia i nikt ich nie zabierze. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że nazwy ulic zostały wprowadzone ze 
względu na poprawę bezpieczeństwa mieszkańców, aby służbom ratunkowym łatwiej było dojechać 
na wezwanie. Nienależnie od tego czy droga jest utwardzona, czy też nie, jeżeli jest droga publiczną 
nadaje się jej nazwę. Numery powtarzały się, bądź podobne numery były oddalone od siebie 
w znacznej odległości. Na podstawie ewidencji gruntów nadano nazwy ulic, nie na podstawie 
subiektywnego odczucia co stanowi drogę, a co ulicę. 

O godzinie 14:40 sesję opuścił radny Krzysztof Badowski. 

Radny Roman Cech poinformował, że zostały podpisane umowy, są dokumenty poświadczające 
realizację inwestycji. Do końca czerwca 2024 roku droga będzie wykonana wraz z infrastrukturą. To 
nie są obietnice wójta czy rady, to są konkretne terminy. W całej Dębnicy Kaszubskiej i innych 
miejscowościach jest dużo dróg w złym stanie. Gmina musi dokładać do finansowania remontu dróg 
powiatowych. Na remonty przeznaczane są ogromne środki. 

Mieszkaniec poinformował, że nie byłoby skargi, gdyby mieszkańcy na bieżąco otrzymywali 
informację np. na tablicy ogłoszeń. Dopiero teraz mieszkańcy dowiedzieli się, że droga będzie 
wykonana do końca czerwca. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że zarówno sołtys jak i radny z tego 
terenu powinni informować o inwestycjach na terenie sołectwa. Utrudnione może to być przez 
częste zmiany sołtysa. 

Radny Marcin Olech zauważył, że wszystkie ogólnodostępne informacje zamieszczane są na BIP-ie. 
Nie ma ograniczania informacji. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski poinformował, że jak się wprowadzał, to nie 
miał podłączenia do wody czy ścieków. Wykonał to sam i nie liczył na pomoc innych. Kilka lat temu 
ul. Zajęcza została utwardzona. Odniósł się do organizacji w miejscowości. Nadano nazwy ulic aby 
uporządkować numerację. W przypadku kilku domów nie ma takiej potrzeby, jak miejscowość jest 
większa zasadne jest nadać nazwy ulic. 

Mieszkanka poinformowała, że dziś dowiedziała się o terminie realizacji inwestycji. W gazetkach były 
wskazywane pomysły, nie konkrety. Co do nazwanych ulic to problem zaczęli mieć kurierzy, którzy 
nie wiedzą gdzie mają jechać. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że wniosek został złożony 5 sierpnia 2021 r., natomiast 
17 listopada otrzymano promesę. Od tego czasu cały czas trwa procedura, ogłoszenie przetargu, 
wybór wykonawcy itd. Nie ma żadnego zaniedbania. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał, czy są jakieś pytania do projektu uchwały. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w 
uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 



 

 

ZA (11): Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Leśniewski Witold, 
Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXI/475/2023 i stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski o godzinie 14:52, po wyczerpaniu porządku 
obrad, zakończył sesję Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

 
 
Protokołowała: 
Emilia Konopka 
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Ireneusz Ziółkowski 
Przewodniczący Rady Gminy Dębnica Kaszubska 


